
Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty 
informatiky 
konaného dne 21. 4. 2017 od 13:00 v místnosti B517 FI 

Přítomní členové senátu 
František Blahoudek, Ivana Černá, Vlastislav Dohnal, Michal Kozubek, Barbora Kozlíková, Jan 
Strejček, Vladimír Štill 
omluveni: Mojmír Křetínský, Lukáš Ručka 

Hosté 
Jiří Zlatuška, děkan FI; Jiří Barnat, proděkan pro studijní programy, statutární zástupce děkana; 
Lenka Bartošková, tajemnice FI; Simona Davidová, Dana Komárková, Eva Hladká, Hana 
Rudová a další 4 hosté 

Program 

1. Aktualizovaný rozpočet FI na rok 2017  
2. Statut FI 
3. Volební řád AS FI 
4. Jednací řád Vědecké rady FI 
5. Disciplinární řád pro studenty FI 
6. Jednací řád AS FI 
7. Ukončení činnosti Komise pro změnu statutu FI a souvisejících dokumentů 
8. Různé 

1. Aktualizovaný rozpočet FI na rok 2017  
Návrh aktualizované verze rozpočtu fakulty byl senátu předložen s požadovaným předstihem, 
stejně jako všechny ostatní předkládané návrhy projednávané v následujících bodech. Oproti 
původní verzi rozpočtu došlo (vlivem dopočítání rozdělení peněz ze státního rozpočtu mezi 
univerzity) k navýšení institucionální podpory. Rozdíl je promítnut do navýšení mezd a stipendií, 
a dále odpovídajícího navýšení odvodů a položky ostatní, která reprezentuje režijní náklady 
fakulty). 
 
Aktualizovaný rozpočet fakulty byl po krátké diskusi jednomyslně schválen. 

2. Statut FI 

Proděkan Barnat představil novou verzi Statutu FI. Důvodem pro změny byly jednak změny 
požadované novým vysokoškolským zákonem, ale také vnitřní důvody. Mezi hlavní obsahové 
změny patří navýšení počtu senátorů akademického senátu o jednu třetinu (tj. celkem bude 12 



senátorů, z toho 4 studenti), přesunutí výzkumných center z pozice rovné katedrám pod 
katedry, přesun seznamu povinností děkana z organizačního řádu do statutu, přidání možnosti 
udělovat inženýrský titul, specifikace toho, že Fakulta informatiky by se měla v oblasti 
informatiky vyjadřovat k návrhům studijních programů na celé univerzitě, přejmenování Katedry 
informačních technologií na Katedru strojového učení a zpracování dat a přidání podmínky, že 
členové akademického senátu musí mít kmenovou evidenci na FI (pro studenty dvojoborů to 
znamená, že jsou oprávněni být senátory FI jen pokud je jejich studijní program primárně veden 
na FI, pro studenty dvou a více studií je postačující, že mají jedno studium na FI). 
Následně proběhla diskuse o statutu, Jan Strejček navrhl další drobné změny, s kterými děkan 
souhlasil. Primárně šlo o zjednodušení a vyjasnění některých formulací a o zrušení povinnosti 
vést papírovou vývěsku senátu a úřední desku fakulty. 
Diskuse dále pokračovala, Michal Kozubek měl dotaz na změnu názvu Katedry informačních 
technologií, vedení ujistilo senát, že ačkoli se uvažuje o změnách v rozložení kateder na FI, v 
tuto chvíli dochází jen k přejmenování katedry bez dalších změn a nejedná se o 
restrukturalizaci. Na to navázala diskuse o budoucích změnách v rozdělení kateder, děkan 
Zlatuška informoval, že k těmto změnám bude docházet v souvislosti s chystanými změnami ve 
studijních programech. 
 
Následně proběhlo hlasování o návrhu Statutu FI včetně úprav projednaných na senátu, návrh 
Statutu FI byl  jednomyslně schválen. 

3. Volební řád AS FI 

Byl představen nový Volební řád AS FI, který vznikl rozdělením původního volebního a 
jednacího řádu. Nejzásadnější změny jsou omezení skupiny voličů na zaměstnance, respektive 
studenty, vedené v kmenové evidenci fakulty, stejně jak již bylo zmíněno pro kandidáty ve 
statutu, a zrušení části pojednávající o volbě zástupců fakulty v AS MU, jelikož volba do AS MU 
je řešena Volebním řádem AS MU. 
 
Po krátké diskusi proběhlo hlasování a návrh Volebního řádu AS FI byl jednomyslně schválen. 

4. Jednací řád Vědecké rady FI 
Dále byl představen aktualizovaný návrh Jednacího řádu Vědecké rady FI. Hlavní změny jsou v 
době působnosti vědecké rady (nyní člen VR působí do jmenování nové VR)  a zavedení 
možnosti elektronického hlasování (pro případy, kdy není nutné tajné hlasování). 
 
Po krátké diskusi byl návrh Jednacího řádu VR FI jednomyslně schválen. 

5. Disciplinární řád pro studenty FI 
Jan Strejček představil nový Disciplinární řád pro studenty FI, který je založený na vzorovém 
disciplinárním řádu univerzity (fakulta bude muset zdůvodnit rozdíly proti tomuto vzorovému 
disciplinárnímu řádu). Zásadní změny proti vzorovému dokumentu jsou explicitní uvedení 



zákazu opisování zdrojových kódů; zrušení bodů týkajících se zneužívání návykových látek, 
neplacení poplatků za studium a nesprávných údajích v evidenci; přidání bodu, který umožňuje 
zahájit disciplinární řízení na základě neplnění povinností vyplývajících ze zákona, statutu, nebo 
dalších předpisů univerzity; zrušení podmínky, že studenti zastoupení v disciplinární komisi 
nesmí být v pracovním poměru s MU; zjednodušení způsobu práce komise a konstatování, že v 
případě rovnosti hlasů rozhoduje hlas předsedy komise. 
 
Po krátké diskusi byl návrh Disciplinárního řádu pro studenty FI jednomyslně schválen. 

6. Jednací řád AS FI 
Jednací řád AS FI senátu připravil Vlastislav Dohnal a formálně ho předložil předseda senátu. 
Dokument vznikl rozdělením původního Volebního a jednacího řádu AS FI, mezi zásadnější 
změny patří, že v případně nepřítomnosti předsedy AS řídí zasedání předseda studentské 
komory. Návrh byl před zasedáním zaslán děkanovi s žádostí o vyjádření, děkan vyjádřil 
souhlas s návrhem. 
  
Po krátké diskusi byl návrh Jednacího řádu AS FI jednomyslně schválen. 

7. Ukončení činnosti Komise pro změnu statutu FI a souvisejících 
dokumentů 
Schválením návrhů aktualizovaných dokumentů pominul důvod existence této komise. 
Předseda senátu poděkoval členům komise za jejich činnost. Senát hlasováním jednomyslně 
rozhodl o zrušení zmíněné senátní komise. 

8. Různé 
Nebyly žádné návrhy k jednání. 
 
 
Zapsal Vladimír Štill 
Dne 3. 5. 2017 schválil a podepsal 

Jan Strejček 
předseda AS FI 

 
 


